

Знаки и значения поправок к Конституции Российской Федерации

Юсубов Эльман Сулейманович,
доцент Национального исследовательского Томского государственного университета,
кандидат юридических наук
usubov@tomsk.gov.ru

В статье анализируется междисциплинарный научный потенциал поправок к Конституции Российской Федерации, принятых в 2020 г. Авторская позиция по этой проблеме излагается в контексте современных дискуссий и представлений о необходимости, востребованности и значении конституционных поправок. Автор приходит к выводу о том, что новый конституционный текст содержит многозначные знаки и выявление их значения является предметом исследования многих гуманитарных наук.

Ключевые слова: Конституция Российской Федерации, конституционные поправки, знаки, значения, толкования.

Signs and Meanings of Amendments to the Constitution of the Russian Federation

Yusubov Elman S.
Associate Professor of the National Research Tomsk State University
PhD (Law)

In this article the author analyzes the interdisciplinary scientific potential of the amendments to the Constitution of the Russian Federation, which were adopted in 2020. The author's position on this issue is presented in the context of modern discussions and views about the necessity, relevance and meaning of constitutional amendments. The author comes to the conclusion that the new constitutional text contains polysemantic signs, and the identification of their meaning is the subject of research in humanities.

Keywords: the Constitution of the Russian Federation, constitutional amendments, signs, senses, interpretation.